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Bosna i Hercegovina 

Federacija Bosne i Hercegovine 

Hercegovačko – neretvanska županija     

- OPĆINSKO VIJEĆE ČITLUK – 

 

IZVADAK IZ ZAPISNIKA 

sa 6. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk     

 

Sjednica Općinskog vijeća Čitluk (u daljnjem tekstu: Vijeće) je održana dana 31.03. 2025. godine s 
početkom u Hotelu Brotnjo u Čitluku u 1100 sati. Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao Ivica Jerkić, 

Predsjednik Vijeća. 

 
Gospodin Jerkić je pozdravio sve nazočne vijećnike, Tajnicu Vijeća Antonelu Planinić, Općinskog 

načelnika Marina Radišića i njegove suradnike, Javnu pravobraniteljicu Općine Čitluk Mladenku Stojić, 

tajnika Športskog saveza Brotnjo Milu Galića te predstavnike medija. 
 

Predsjednik Vijeća je nazočne informirao o pripremama za sjednicu Vijeća te o održanim sjednicama 

Odbora za izbor i imenovanje, Odbora za prostorno uređenje i zaštitu okoliša, Odbora za Proračun, 

financije i gospodarstvo, Odbora za Statut, Poslovnik i propise  i Kolegija Vijeća. 
 

Tajnica Vijeća Antonela Planinić je uradila prozivku vijećnika. Konstatirano je kako sjednici nazoči 24 

od ukupno 25 vijećnika. Prozivci nije nazočio vijećnik Josip Volarić (obavijestio Predsjednika i Tajnicu 
vijeća o nedolasku na sjednicu i o razlozima spriječenosti). 

 

Predsjednik Vijeća je predložio dnevni red naveden u sazivu današnje sjednice. Rasprava je otvorena. 

Nije bilo prijavljenih za raspravu te je ista zaključena. Predloženi dnevni red dat je na glasovanje te je 
usvojen jednoglasno. 

 

Ad.1. Usvajanje Izvatka iz Zapisnika sa 5. sjednice Općinskog vijeća Čitluk; 

 

Nije bilo primjedbi na Zapisnik. Sukladno članku 86. Poslovnika o radu Vijeća, Zapisnik na koji nisu 

stavljene primjedbe smatra se usvojenim. Zaključena je prva točka dnevnog reda. 

  

Ad.2. Pitanje vijećnika; 

 

Božana Bevanda postavila je pitanje Načelniku u vezi s dvoranom Osnovne škole fra Didaka Buntića u 
Čitluku, ističući da je dvorana u vrlo lošem stanju, odnosno je li informiran o istome. Ukazala je na 

dotrajalost izolacije, sanitarnih čvorova, prokišnjavanje, te napomenula da je kroz prethodno razdoblje 

jedino zamijenjen pod. Također je naglasila važnost dvorane, s obzirom na to da je koristi veliki broj 
djece, uključujući školsku djecu i polaznike Abecede sporta, treninge karate kluba i druge aktivnosti. 

Načelnik je odgovorio da mu ravnatelj Osnovne škole fra Didaka Buntića u Čitluku nije spominjao 

problem dotrajalosti dvorane , ali da će se u svako  slučaju provjeriti o čemu se radi s obzirom da su svi 
objekti osnovne škole fra Didaka Buntića obnovljeni, adaptirani, osim područne škole u Krehin Gracu 

koja će uskoro također biti obnovljena. 

 

Danijel Ćavar pita kada će se početi izvoditi radovi na izgradnji parkova na Vidovićima i na Vionici, s 
obzirom da su ugovori sa izvođačima već zaključeni. Ukazuje na činjenicu da su sredstva odobrena od 

strane Fonda za zaštitu okoliša i Središnjeg državnog ureda za Hrvate izvan Republike Hrvatske i 

propisane rokove za pravdanje sredstava. Načelnik odgovara da radovi na izgradnji parka na Vidovićima 
kreću za tjedan dana, dok se očekuje početak radova i na Vionica u skorije vrijeme.  

 

Ana Šego pita Načelnika postoji li mogućnost provedbe projekta kućnih posjeta socijalno ugroženih 

stanovnika općine Čitluk, a Načelnik odgovara da je u tijeku priprema sličnog projekta od strane Centra 
za socijalni rad Čitluk te da će uskoro krenuti realizacija.  
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Daniel Vučić se osvrće na rekonstrukciju ceste od Kipa do kružnog toga u Donjoj Blatnici i na sanaciju 

ceste na Markovcu te pita jesu li planom predviđeni ikakvi radovi na tom dijelu. Marin Radišić odgovara 
da je u tijeku priprema izrade projekta fazne rekonstrukcije ceste od Kipa do kružnog toga u Donjoj 

Blatnici, a osvrćući se na sanaciju ceste na Markovcu naglašava da bi se do kraja svibnja, kroz 

harmonizaciju, općina trebala upisati kao vlasnik kao na spornom zemljištu nakon čega bi trebalo 
uslijediti izvođenje radova.  

 

Pero Barbarić pita Načelnika je li se išta poduzimalo glede rupa od boksita o kojima je govorio na jednoj 

od prethodnih sjednica naglašavajući važnost sanacije istih. Načelnik odgovara da je o spomenutom 
informirano poduzeće Broting d.o.o. te da će se iste sanirati.  

 

Jure Džida se zanima za sanaciju puta prema Markovcu odnosno pita kada će radovi početi, navodeći 
da isto pitanje postavlja već par sjednica, međutim da ne dobiva adekvatan odgovor. Marin Radišić 

ponavlja da na tom dijelu nisu riješeni imovinsko pravni odnosi, a koji bi uskoro trebali biti riješeni, 

nakon čega će se krenuti sa izvođenjem radova.  
 

Inga Marija Čilić se osvrće na park kraj osnovne škole u Bijakovićima, u blizini kojeg i živi, te ističe da 

je isti pretvoren u parking, a da tijekom noći postaje okupljalište beskućnika zbog čega više nije siguran 

za igru djece. Ukazuje na starost stabala u tom dijelu koja bi mogla ugroziti sigurnost prolaznika stoga 
pita postoji li mogućnost da se predmetna problematika riješi, odnosno  je li postoji ikakva služba koja 

bi se trebala poduzeti oko istoga, uz opasku da je prema njenim saznanjima spomenuto zemljište u 

crkvenom vlasništvu. Drugo pitanje se odnosi na kružni tok u blizini gore spomenutog parka. Zbog 
nedovoljno označene signalizacije tijekom sezone pojedini autobusi krenu u suprotnom smjeru, te pita 

bi li se u dogovoru sa župnikom mogla ukloniti ograda koja je obrasla bršljanom zbog čega bi u svakom 

slučaju bilo preglednije, a i sama kapelica vidljivija. Marin Radišić odgovara da glede održavanja puta 

kao i uklanjanja dotrajalih stabala, Općina Čitluk zaključuje ugovor te da će se u suradnji sa izvođačem, 
ali i župnikom provjeriti što se može poduzeti u tom dijelu. Osvrće se i na kružni tok te ističe da će se 

sa Brotingom provjeriti što se može učiniti posebice glede postavljanja prometnih znakova, kao i glede 

sanacije ograde, a sve naravno u dogovoru sa župnikom.  
 

Frenk Ostojić komentira izgradnju kanalizacije K1 u Međugorju i Bijakovićima, podsjećajući prisutne 

da je rok za izvođenje radova 90 kalendarskih dana, a da je izvođač firma ECON-INŽINJERING d.o.o. 
Čapljina, kao i da su radovi krenuli u 11/24, te da se trenutno ne nazire kraj istih. Ukazuje na posljedice 

kašnjenja radova s obzirom da brojne radnje trpe štetu zbog prljavštine i prašine koja se diže u zrak i 

onečišćuju prostori brojnih radnji. Pita je li ugovorom definirana kazna u slučaju kašnjenja radova  te je 

li opravdan razlog za kašnjenje, odnosno hoće li se išta poduzimati po tome. Marin Radišić ukazuje na 
kaznene odredbe zaključenih ugovora, ali napominje da su nepovoljni vremenski uvjeti posljednjih dana 

usporili radove. Navodi da bi se trebao održati sastanak između nadzornih tijela, uz napomenu da je 

nadzor tvrtka sa sjedištem u Sarajevu te da se očekuje privođenje radova kraju. Ističe da se površina u 
par navrata polijevala vodom zbog podizanja velike količine prašine. Referirajući se na odgovor 

Načelnika, vijećnik Ostojić komentira da je sezona počela te da se očekuje veći broj hodočasnika i pita 

ponovno kada će se radovi konačno privesti kraju s obzirom da će ukoliko se ne završe nastati prometni 
kolaps, ali i izazvati nezadovoljstvo mještana. Načelnik podsjeća na sastanak koji bi se trebao održati 

isti dan u 14:00 sati, za kojega se nada da će biti izrazito uspješan nakon izlaska na teren.  

 

Doris Vlašić pita s obzirom da je zaprimila dosta upita od strane stanovnika zgrada, postoji li mogućnost 
sanacije ulice kralja Tomislava u Čitluku, dakle od veterinarske stanice do Konzuma s obzirom na 

iznimno velike rupe na tom dijelu. Načelnik odgovara da su spomenuti radovi u planu, te da će izvođenje 

istih uslijediti nakon završetka radova u Međugorju i Bijakovićima budući da je izvođač isti, a što se 
očekuje kroz sljedećih nekoliko mjeseci. 

 

Ozana Medić pita Načelnika u kojoj je fazi natječajna procedura glede rekonstrukcije mokrih čvorova 

Doma zdravlja Čitluk te tko će biti nadzor radova, uz opasku da je neophodno da nadzor bude prisutan 
prilikom izvođenja radova kako bi radovi bili završeni u skladu sa predviđenim. Marin Radišić odgovara 
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da se završetak natječajne procedure očekuje kroz sljedećih desetak dana, a glede nadzora navodi da bi 

isti trebao obavljati projektant.  
  

Drago Vasilj komentira kako je tvrtka ECON-INŽINJERING d.o.o. Čapljina, do sada radila tri projekta 

kanalizacije na području općine Čitluk, uz ugovoreni rok od tri mjeseca, te prekoračenje roka pri 
izvođenju svakog projekta. Posebno naglašava potrebu za hitnim završetkom radova na većim 

šahtovima koji su već obrađeni, značajan broj kojih se nalazi na nogostupu, a što predstavlja ozbiljnu 

prepreku za pješake, ali i za rad okolnih radnji, čiji se vlasnici i djelatnici žale. Prema informacijama 

koje je dobio od izvođača, ključan problem je nedostatak radne snage, ali smatra da maksimalno treba 
iskoristiti povoljne vremenske uvjete kako bi radovi bili na vrijeme završeni. Načelnik odgovara da će 

kako je i maloprije rekao se određene stvari definirati na sastanku zakazanom u 14:00 sati.  

Dragan Kozina iznosi prijedlog koji se odnosi na organizaciju prometa i bolju funkcionalnost prostora 

za parkiranje u Međugorju. Predlaže prenamjenu manjeg dijela parkinga koji se nalazi između ulaza u 
crkvu i ulaza u župni ured. Riječ je o prostoru na kojem se trenutno može parkirati pet do sedam osobnih 

vozila. Istakao je da taj prostor ima veći potencijal ako bi se koristio kao zaustavna traka za autobuse 

koji dovoze hodočasnike. Po njegovom prijedlogu, autobusi bi na tom mjestu mogli privremeno stati na 

nekoliko minuta radi iskrcaja ili ukrcaja putnika, nakon čega bi nastavili dalje. Naglasio je da trenutna 
upotreba parkinga donosi minimalnu financijsku korist, s obzirom na to da korisnici često ni ne plaćaju 

parking, dok bi nova namjena značajno doprinijela rasterećenju župnog parkinga, posebno u danima 

vikenda kada je promet intenzivniji, a slobodnih mjesta nema dovoljno. Zaključno, vijećnik Kozina 
poziva nadležne da razmotre ovu inicijativu u cilju unaprijeđenja prometne i organizacijske efikasnosti 

u središnjem dijelu Međugorja. Sa predloženim se slaže i Ivica Jerkić ističući da bi bilo dobro spomenuti 

prijedlog obuhvatiti prometnom studijom, izrada koje je u tijeku za područje Međugorja. Načelnik 

navodi da prijedlog u svakom slučaju treba razmotriti.   

Dragan Kozina ističe da su pitanja koja postavljaju na sjednici Općinskog vijeća suštinski usmjerena 

javnim poduzećima, prvenstveno prema JP Broting, a dijelom i JP Broćanac  te predlaže da se upiti 

proslijede tim istim poduzećima, smatrajući da bi izravno obraćanje samom poduzeću bilo 

funkcionalnije i efikasnije. Time bi se, prema njegovom mišljenju, postigla veća transparentnost i bolji 
uvid u operativne odgovore na konkretne probleme. Načelnik ukazuje na činjenicu da se nakon svake 

sjednice javnim poduzećima upućuju pitanja koja se odnose na njih, što može potvrditi i Tajnica 

Općinskog vijeća. Vijećnik Kozina nadopunjuje svoje izlaganje predlažući da JP Broting podnosi 

kvartalnu informaciju o radu. 

Inga Marija Čilić se uz dozvolu Predsjednika Općinskog vijeća nadovezuje na prethodno izlaganje 

Načelnika i vijećnika Kozine o prometnoj problematici, u kojem je spomenuta prometna analiza, te 

iznosi konkretan prijedlog s ciljem unaprijeđenja organizacije prometa u Međugorju. Predložila je da 

se, na dionici između crkve i župnog ureda, u okviru postojeće parkirališne trake, uspostave dva 
privremena stajališta za autobuse koja bi služila isključivo za kratkotrajan iskrcaj i ukrcaj putnika, čime 

bi se povećala protočnost prometa i smanjile gužve, osobito u vrijeme povećanog dolaska hodočasnika. 

Također je istaknula problem s autobusima koji dolaze iz pravca Bijakovića i zaustavljaju ispred njezine 
kuće, a kao moguću alternativu, predlaže prostor kod nekadašnje pošte i kioska, gdje se trenutno nalaze 

kontejneri, čime bi se omogućilo dovoljno prostora za zaustavljanje jednog autobusa za iskrcaj putnika. 

Naglasila je da bi ova mjera doprinijela smanjenju prometnih zastoja i olakšala kretanje vozila, posebno 
u frekventnim razdobljima. Ivica Jerkić predlaže da se sve navedeno iskomunicira na adekvatan način  

i u suradnji sa mjesnom zajednicom.  

Daniel Vučić pita Predsjednika Općinskog vijeća, budući da je dobio informaciju od pojedinih vijećnika 

da se putem trajnog naloga može sudjelovati u pomaganju rada Ustanove sv. Josip Radnik, na koji način 

se može uključiti u akciju, istovremeno upućujući pohvale svima koji se odluče za takvu humanu gestu. 
Antonela Planinić informira vijećnika da je prije par godina na sjednici Općinskog vijeća usvojen 

zaključak temeljem kojega se vijećnicima od mjesečne vijećničke naknade odbija iznos od 20,00 KM, 

u svrhu financiranja rada i djelovanja Udruge Susret o čemu je aktualni saziv vijećnika informiran na 
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jednoj od prošlih sjednica Općinskog vijeća. Ističe da ukoliko se vijećnik odluči za sudjelovanje u akciji 

može u uredu Općinskog vijeća potpisati obrazac, kojega Služba dostavlja računovodstvu, 

Frenk Ostojić je uputio pitanje Načelniku vezano za realizaciju projekta izgradnje prometnice Kuharica–
Lazine. Podsjetio je da je 3. veljače 2025. godine donesena odluka kojom je za izvođača radova izabrana 

tvrtka CO Martinović d.o.o. Čitluk. Navodi da projekt obuhvaća izradu podloge za novu prometnicu 

koja započinje od raskrižja Vionica–Majčino selo prema novoizgrađenoj cesti Pošta–Potpolje, odnosno 
ulici Hrvatskih branitelja te pita je li potpisan ugovor s izvođačem, zbog čega izvođač još nije uveden u 

radove, s obzirom na to da su prošla dva mjeseca od donošenja odluke kao i je li isti izvođač mora 

iskoristiti kamen iz nasipa da bi se započelo sa izgradnjom parkinga Perkuše. Pita Načelnika je li upoznat 

sa zahtjevom Mjesnih zajednica Međugorje i Bijakovići, iznesenog na zajedničkom sastanku održanom 
krajem listopada 2024. godine, na kojem je jednoglasno zauzet stav  da se parking Perkuša u cijelosti 

izgradi, odnosno da se cijeli projekt privede kraju. Marin Radišić potvrđuje da je ugovor zaključen 

međutim da izvođač još nije započeo s radovima iz opravdanih razloga, navodeći da se početak radova 
očekuje uskoro. Referirajući se na parking na Perkuši navodi da je natječaj raspisan za drugu fazu, a 

glede zahtjeva mjesnih zajednica navodi da je djelomično upoznat sa istim. Frenk Ostojić je izrazio 

zabrinutost u vezi planiranja izvođenja građevinskih radova kod Podbrda u razdoblju kada se očekuje 

veći broj hodočasnika. Upozorio je da bi transport materijala kamionima kroz usku, jednosmjernu zonu 
Podbrda mogao ozbiljno ugroziti sigurnost pješaka i otežati promet. Naglasio je da bi radovi ove vrste 

trebali biti planirani tokom zimskih mjeseci, kada je broj posjetitelja znatno manji. Istaknuo je važnost 

da se, posebno u mjestima kao što su Međugorje i Bijakovići, vodi više računa o terminu izvođenja 
radova kako bi se izbjegla sezonska prometna opterećenja. Marin Radišić ističe da se u svakom slučaju 

nastoji planirati na takav način, ali zbog propisanih natječajnih procedura se postupak odulji, ali da će 

se nastojati uvijek prilikom planiranja voditi računa o tome da se radovi izvode kad nije turistička 

sezona.  

Jure Džida pohvaljuje aktivnost kolega vijećnika za stolom, glede stavki oko Međugorja.  

 

Zaključena je druga točka dnevnog reda. 

 

Ad. 3. Razmatranje Izvješća o radu Općinskog načelnika za 2024. godinu;  
 
Izvješće je prezentirao Marin Radišić, načelnik Općine Čitluk. Otvorena je rasprava. 

 

Jure Džida postavlja upit glede radova na dijelu zapadne tribine stadiona Bare odnosno o kakvim 

radovima se radi. Načelnik odgovara da je riječ o izgradnji Vatrogasnog doma, s obzirom na zaključene 
ugovore, dok se za drugi dio Bara priprema izrada projektne dokumentacije kojom bi se uredio dio uz 

prometnicu. Jure Džida pita tko je izvođač radova, na što Načelnik odgovara da je izvođač tvrtka GTR 

d.o.o. Mostar, izabran nakon provedene natječajne procedure.   
 

Frenk Ostojić pita je li subjekti odnosno pravne osobe koje se financiraju iz proračuna Općine Čitluk 

uredno dostavljaju pravdanje doznačenih sredstava te je li poznat broj subjekata koji nisu dostavljali 

izvješće za 2024. godinu. Marin Radišić odgovara da su svi subjekti dužni podnijeti izvješće o utrošku 
sredstava te da se ista dostavljaju u Službu za financije o čemu detaljnije podatke može iznijeti 

Pomoćnica načelnika za financije.  

Vijećnik Drago Vasilj osvrnuo se na dio izvješća o inspekcijskom nadzoru, izražavajući zabrinutost 

zbog neujednačenih uvjeta poslovanja među gospodarskim subjektima. Naveo je primjer osobe koja ima 
više trgovina bez potrebnih rješenja za rad, čime se, prema njegovim riječima, stvara nepoštena tržišna 

konkurencija u odnosu na one koji uredno prijavljuju radnike i plaćaju doprinose. Pozvao je na pojačane 

kontrole inspekcije, posebno na početku turističke sezone. U nastavku izlaganja osvrnuo se na rad 
općinskih službi, pohvalivši posebno Službu za javne nabave te Službu za prostorno uređenje, 

imovinsko pravne odnose i katastar zemljišta na čelu koje je Franimir Pervan. Izrazio je žaljenje što u 

izvješću nije ponuđena jasna ocjena rada pojedinih službi, naglasivši da bi kvalitetan rad trebao biti 
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javno prepoznat i adekvatno vrednovan. Ukazuje na važnost primjene Odluke o komunalnom redu u 

Međugorju, naglašavajući ulogu komunalnih redara i komunalnih inspektora odnosno provođenja 
češćeg i konkretnijeg inspekcijskog nadzora. Pozvao je nadležne da ozbiljno pristupe rješavanju ovih 

problema, kako bi se zaštitio javni interes i osigurala osnovna komunalna čistoća u mjestu. Marin 

Radišić konstatira da će se sve navedeno uzeti u obzir. Vijećnik Vasilj se nadovezuje na prethodno 
izrečene kritike, istaknuvši kako, unatoč određenim negativnostima, ne želi zanemariti pozitivne 

pomake, te se zahvaljuje općinskom načelniku na konstruktivnoj suradnji ističući da će i dalje ukazivati 

na uočene probleme i potrebna poboljšanja bez obzira što više ne obnaša funkciju predsjednika Mjesne 

zajednice Međugorje. 

Ilija Šego pohvaljuje izvješće općinskog načelnika navodeći da je iznimno kvalitetno izrađeno, te da se 
u protekloj godini realizirao značajan broj projekata te iskazuje nadu da će se istim načinom i radom 

nastaviti i dalje.  

Danijel Ćavar pohvaljuje kvalitetu i detaljnost izvješća, osvrćući se na dio koji se odnosi na 

poljoprivredu, šumarstvo i vodoprivredu. Izrazio je zadovoljstvo podatkom da je podneseno 60 novih 
zahtjeva za upis u registar poljoprivrednih gospodarstava, što prema njegovom mišljenju, pokazuje rast 

interesa lokalnih poljoprivrednika. Izrazio je nadu da će Općina Čitluk u budućnosti još više podržavati 

poljoprivredni sektor, s naglaskom na pomoć malim i mladim poljoprivrednicima – kroz poticaje, 

edukacije i druge oblike stimulacije.  

Dragan Kozina pita Načelnika s obzirom na cjelokupnu raspravu i upućene pohvale, ima li u službama 
stavki koje se mogu unaprijediti, popraviti te je li ima išta s čim u službama nije zadovoljan. Ukazuje 

na neodrađene stavke, a za koje je bilo rečeno da će biti završeno u razdoblju na koje se predmetno 

izvješće odnosi. Referirajući se na izlaganje vijećnika Kozine,  Marin Radišić ističe da su službe po 
njegovom mišljenju korektno odrađivale svoj posao međutim da je najveći problem u svakom slučaju 

izvođenje radova kao i provođenje natječajne procedure javnih nabavki zbog čega dolazi do kašnjenja 

u realizaciji projekata. Upućuje zahvale svim vijećnicima, kako u trenutnom tako i u prošlom sazivu 

Općinskog vijeća na podršci u realizaciji planiranog, kao i mjesnim zajednicama, uz opasku da uvijek 
ima prostora za poboljšanje i napredak. Dragan Kozina se osvrće na izgradnju KIC-a te pita kada će 

konačno biti završen, na što Načelnik odgovara da se radovi privode kraju, kao i da je natječajna 

procedura glede nabavke opreme započeta te da bi tijekom ljetnog razdoblja ove godine zgrada KIC-a 
trebala biti završena.  

 

Zaključena je rasprava. Prijedlog zaključka kojim se usvaja Izvješće o radu Općinskog načelnika za 
2024. godinu je dat na glasovanje te je usvojen sa 23 glasa „za“ i 1“suzdržanim“ glasom. 

 

 
Ad. 4. Razmatranje Informacije o radu Športskog saveza Brotnjo za 2024. godinu; 

 

Informaciju je prezentirao Mile Galić, tajnik Športskog saveza Brotnjo. Otvorena je rasprava. 
 

Doris Vlašić pohvaljuje obrazloženo izvješće naglašavajući važnost aktivnosti koje se planiraju 

realizirati, a posebice uzimajući u obzir mentalno zdravlje mladih i djece čemu se treba dati poseban 
značaj u današnje vrijeme. Naglašava važnost uključivanja škola i  školskih natjecanja na razini općine 

te predlaže organiziranje Dana otvorenih vrata gdje bi se svim roditeljima i mladima predstavile sve 

aktivnosti sportskoga saveza uz prisustvo istaknutih sportaša iz naše općine. Pita jesu li planirani ikakvi 
projekti vezani za rad saveza i slično. Mile Galić kao značajnije infrastrukturne projekte izdvaja 

postavljanje umjetne trave na igralištu u Krehin Gracu kao i izgradnja pomoćnog terena na stadionu 

Bare, a osvrćući se na povezanost škola kroz održavanje školskih natjecanja i organiziranje Dana 

otvorenih vrata ideju podržava i nastojat će istu realizirati 
 

Tomislav Filipović pita je li ima ikakvih naznaka za sudjelovanje ijednog kluba sa područja općine 

Čitluk u višem rangu natjecanja, ističući nogomet. Mile Galić navodi da se prema važećim pravilnicima 
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i odlukama, sredstva raspodjeljuju na način tako da svi klubovi imaju jednak tretman za pokrivanje 

troškova. U drugim općinama se uspostavlja strategija financiranja na drugi način, ali uz maksimalno 
uključivanje gospodarstvenika sa područja naše općine jer se bez njih taj cilj realno i ne može ostvariti.  

 
Referirajući se na stručna usavršavanja, Ilija Šego pita je li i dalje postoji potreba za stručnim 
usavršavanjem te je li se financijski ista mogu osigurati, na što Mile Galić odgovara da Športski savez 

trenutno raspolaže sa dovoljno financijskih sredstava namijenjenih u svrhu financiranja stručnog 

usavršavanja uz opasku da tijekom 2025. godine ista nisu predviđena, a uvažavajući zahtjeve i potrebe 

trenera,  predviđaju se za 2026. godinu.  
 

Danijel Ćavar pohvaljuje izvješće te podržava povećanje financijskih sredstava koja se izdvajaju iz 

općinskog proračuna te pita kakva je suradnja klubova unutar Športskog saveza te koliko se često sastaju 
njihovi predstavnici. Mile Galić odgovara da se sastanci održavaju u skladu sa statutarnim odredbama, 

što je otprilike svaka 3 mjeseca te pohvaljuje odaziv predstavnika klubove na tim sastancima i aktivno 

sudjelovanje u istima.  
 

Jure Džida pita je li raspolaže sa starim golovima koji bi se mogli iskoristiti za postavljanje na igralište 

među zgradama s obzirom na završenu podlogu i postavljenu ogradu, na što gosp. Galić odgovara da 

nažalost taj dio nije u nadležnosti Športskog saveza.  
 

Osvrćući se na izvješće, Ivica Jerkić pohvaljuje postojanje 17 klubova na području općine Čitluk u 

kojima trenira oko 1000 djece, kao i ulaganje u sportsku infrastrukturu, međutim izražava 
nezadovoljstvo natjecateljskim dijelom s obzirom da nijedan klub osim Kuglačkog kluba Brotnjo nije u 

najvišem rangu natjecanja. Smatra da su sredstva koja se klubovima doznačavaju od strane Sportskog 

saveza dovoljna za financiranje nastalih troškova, međutim da bi se postigli ozbiljniji sportski rezultati 

neophodna je podrška gospodarstvenika. Predlaže sačinjavanje dokumenta u kojem će biti sadržana 
vizija odnosno strategija razvoja sporta u našoj općini koji bi se prezentirao gospodarstvenicima s ciljem 

postizanja ozbiljnih sportskih rezultata.  

 
Zaključena je 4. točka dnevnog reda. 

 

Ad.5. Prijedlog Odluke o usvajanju ostvarenja Proračuna Općine Čitluk u 2024. godini; 
 

Prijedloge je obrazložila pomoćnica načelnika Općine Čitluk, gospođa Mirjana Klepić. Otvorena je 

rasprava.  

 
Mario Milićević upoznaje prisutne sa održanom sjednicom Odbora za proračun, financije i gospodarstvo 

navodeći da je zauzet pozitivan stav o predloženom. Pohvaljuje izvješće posebice tekstualni dio istoga 

u kojem je sve detaljno razrađeno, s ciljem maksimalne transparentnosti i otvorenosti, dodajući da je 
Općina Čitluk jedna od rijetkih općina sa ovako detaljno razrađenim izvješćem.  

 

Pero Barbarić ističe da je priloženo izvješće najdetaljnije otkad je on vijećnik u Općinskom vijeću Čitluk 

te pita koja je uloga Centra za civilne inicijative da mogu uvjetovati raspodjelu sredstava s obzirom da 
su registrirani kao udruga građana. Mirjana Klepić navodi da brojne udruge traže dostavljanje razne 

dokumentacije što iziskuje ulaganje dosta vremena i truda, jer nepostupanje po zahtjevima podliježe 

prijavi upravnoj inspekciji, reakcijom koje u svakom slučaju treba postupiti po zahtjevu, a sve u skladu 
sa važećim zakonskim propisima iz oblasti slobode pristupa informacijama.  

 

Frenk Ostojić pita raspolaže li Služba sa informacijom jesu li sve udruge podnijele izvješće o utrošku 
doznačenih sredstava, te koji je postotak udruga koje nisu podnijele izvješća. Mirjana Klepić odgovara 

da trenutno ne raspolaže tim podacima, ali ističe da je uvjet za odobrenje sredstava pravdanje doznačenih 

sredstava iz prethodne godine, te da većina udruga opravda doznačena sredstva.  

 
Zaključena je rasprava. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

Zaključena je peta točka dnevnog reda. 
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Ad. 6. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o postupku i uvjetima za legalizaciju 

građevina izgrađenih bez pravomoćnog odobrenja za gradnju; 

 
Prijedlog je obrazložio Franimir Pervan, Pomoćnik Općinskog načelnika za geodetske i imovinsko – 

pravne poslove. Otvorena je rasprava. 

 

Pero Radišić informira o održanoj sjednici Odbora za prostorno uređenje i zaštitu okoliša na kojoj je 
jednoglasno zauzet pozitivan stav o prijedlogu odluke. Pohvaljuje rad Službe za imovinsko - pravne 

poslove, prostorno uređenje i katastar zemljišta, a vezano za odluku ističe da se ista treba u potpunosti 

primjenjivati uz poštivanje krajnjeg roka za podnošenje zahtjeva za legalizaciju, s ciljem 
onemogućavanja daljnje bespravne gradnje. 

 

Dragan Kozina podržava usvajanje predmetne odluke, ali naglašava da se većinski dio bespravno 
izgrađenih objekata nalazi na području župe Međugorje. Podsjeća da prostorni i urbanistički planovi za 

Međugorje i Bijakoviće još uvijek nisu doneseni iako je odluka o izradi istih usvojena i prije 2008. 

godine. Ističe da su mnogi građani bili prisiljeni graditi bez dozvola jer zakonska regulativa i prostorni 

planovi nisu postojali, te izrazio nadu da će aktualni postupak izrade Prostornog plana konačno biti 
dovršen. Dodao je da bi ova odluka trebala biti posljednja kojom se omogućava legalizacija objekata, 

kako bi se u budućnosti izbjegla pravna nesigurnost i neujednačeni uvjeti. Upozorio je i na nepravdu 

prema onima koji su čekali donošenje planova kako bi gradili legalno – budući da sada postoji 
mogućnost da neko legalizira objekt na susjednoj parceli, dok vlasnik uredne parcele još uvijek ne može 

graditi jer nije dozvoljeno prostornim planom. Ističe da Čitluk prednjači po bespravnoj gradnji u odnosu 

na druge gradove i općine. Odgovornost za takvo stanje, kako je naglasio, snose i nadležne službe koje 

godinama nisu adekvatno obavljale svoj posao, te pohvaljuje rad Službe za za imovinsko - pravne 
poslove, prostorno uređenje i katastar zemljišta rukovoditelj koje je Franimir Pervan. Ukazuje na 

važnost usvajanja Prostornog plana u što skorijem roku.  

Jure Džida također pohvaljuje rad gore spomenute službe istaknuvši njihovu posvećenost, stručnost i 

razumijevanje prema građanima, te se nada da će se ovom odlukom omogućiti legalizacija većine 
objekata. U nastavku je ukazao na dugogodišnji problem jednog mosta u Međugorju, nedaleko od crkve, 

koji je kao i većina drugih mostova u Međugorju izgrađen bez potrebne dokumentacije, ali nije u funkciji 

kao i drugi što stvara poteškoće u prometu, napomenuvši da je i sam sudjelovao u tehničkom dijelu 
izgradnje tog mosta. Predlaže rješavanje predmetne problematike, o čemu će svakako i osobno 

razgovarati sa predstavnicima nadležne službe, s ciljem pronalaska zajedničkog rješenja. 

Ilija Šego se osvrnuo se na prethodne rasprave o legalizaciji i izradi novog Prostornog plana, istaknuvši 

važnost da se u procesu njegovog donošenja ozbiljno razmotre potrebe i prijedlozi lokalnih zajednica, 
posebno mjesta u kojima se najviše gradi – Međugorja i Bijakovića. Naglasio je kako dosadašnji 

nedostatak pravovremene reakcije i uvažavanja prijedloga građana i mjesnih zajednica djelomično 

objašnjava velik broj zahtjeva za legalizaciju.  

Pero Barbarić se nadovezao na raniju diskusiju o mostu u Međugorju, izrazivši nedoumicu zašto most, 

koji tehnički djeluje funkcionalno, još uvijek nije pušten u promet. Istaknuo je da je u cjelokupnoj 
situaciji u Međugorju, gdje se isprepliću različite djelatnosti i infrastrukturni problemi, teško uspostaviti 

red bez jasnih pravila. Ističe je da je nužno primjeniti jasne kriterije, posebice u kontekstu izrade novog 

Prostornog plana, te primjenjivati iste kriterije za sve mostove, ali i za druge stavke.  

Drago Vasilj se osvrće se na problem bespravne gradnje u Međugorju, istaknuvši da je ona započela još 
krajem 1980-ih godina, kada su, prema njegovim riječima, stavovi tadašnjih općinskih službi bili pasivni 

i obeshrabrujući  uz stav da "od Međugorja neće biti ništa", zbog čega su brojni građani pristupali 

bespravnog gradnji, a nadležne službe nisu djelovale. Naglašava da odgovornost ne mogu snositi samo 

građani, već i općinske službe koje 40 godina nisu uspjele izraditi i donijeti urbanistički plan za 
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Međugorje, uz napomenu da se nije mogla dovršiti ni prenamjena zemljišta iz poljoprivrednog u 

građevinsko zemljište. Vijećnik  Vasilj je upozorio kako ovakva situacija posebno pogađa mlade obitelji 
koje žele graditi kuće, ali to ne mogu učiniti na zakonit način. Problem bespravne gradnje, kako je 

naglasio, nije ograničen samo na Međugorje, već zahvaća cijelu općinu pri čemu, prema informacijama 

iz nadležne službe, manje od 10% objekata ima valjanu građevinsku dozvolu. Naglasio je da je krajnje 

vrijeme da se ovaj problem sustavno riješi i da se potakne proces legalizacije. 

Zaključena je rasprava.  Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen sa 23 glasom „za“ i 1 „suzdržanim“ 

glasom. Zaključena je  šesta točka dnevnog reda. 

 

Ad.7. Prijedlozi akata vezanih za razrješenje odnosno imenovanje članova Organizacijskog 

odbora Turističko-kulturno- gospodarske manifestacije "Dani berbe grožđa Brotnjo"; 

 

Prijedloge je obrazložila Tajnica, gospođica Antonela Planinić.  
 

a) Prijedlog akta vezanog za razrješenje članova Organizacijskog odbora Turističko-

kulturno- gospodarske manifestacije "Dani berbe grožđa Brotnjo"; 

 
Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na 

glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

 

b) Prijedlog akta vezanog za imenovanje članova Organizacijskog odbora Turističko-

kulturno- gospodarske manifestacije "Dani berbe grožđa Brotnjo"; 

 
             Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na 

glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

 

Zaključena je sedma točka dnevnog reda. 
 

Ad.8. Prijedlog Odluke o imenovanju Javnog pravobranitelja Općine Čitluk; 

 
Prijedlog je obrazložila Tajnica, gospođica Antonela Planinić.  

 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na glasovanje 
te je usvojen jednoglasno. 

 

Zaključena je osma točka dnevnog reda. 

 

Ad.9. Prijedlog Rješenja o imenovanju Savjeta prostornog plana općine Čitluk; 

 

Prijedlog je obrazložila Tajnica, gospođica Antonela Planinić. Otvorena je rasprava. 
 

Dragan Kozina ukazuje na činjenicu da bi u Savjet prostornog plana pored predloženih trebao biti 

imenovan i urbanist, koji bi svojim znanjem i iskustvom mogao dati znatan doprinos radu Savjeta 

prostornog plana.  
 

Drago Vasilj navodi da je već u ranijim razgovorima predlagao da se u Savjet prostornog plana imenuje 

i predsjednik Mjesne zajednice Međugorje koji je i djelatnik zemljišno - knjižnog ureda, međutim ističe 
da je Načelnik ostao pri svom stavu uz obrazloženje da oni koji žele sudjelovati u radu Savjeta se mogu 

pridružiti sastancima, nakon što se Savjet konstituira te iskazuje nadu da će se tako i postupiti, a posebice 

uzimajući u obzir važnost Međugorja. Marin Radišić se referira na tvrdnje vijećnika Vasilja te navodi 
da je Služba nositelj izrade Prostornog plana, a izvođač tvrtka iz Banja Luke, dok je sama uloga Savjeta 

da usmjerava rad i djelovanje glede izrade Prostornog plana, uz uvažavanje svih konstruktivnih 

prijedloga i primjedbi. Ističe da će se u svakom slučaju raditi na maksimalnom uključivanju mjesnih 

zajednica u izradi Prostornog plana kao i drugih kanala komunikacije s građanima.  
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Zaključena je rasprava.  Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen sa 23 glasom „za“ i 1 „suzdržanim“ 
glasom. Zaključena je deveta točka dnevnog reda. 

 

Ad.10.Prijedlog Rješenja o  imenovanju članova Upravnog vijeća Doma zdravlja Čitluk; 
 

Prijedlog je obrazložila Tajnica, gospođica Antonela Planinić. Otvorena je rasprava. 

 

Pero Barbarić je napustio sjednicu. 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena..  Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen sa  22 

glasom „za“ i 1 „suzdržanim“ glasom. Zaključena je deseta točka dnevnog reda. 

 

Ad.11. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Strategiju komuniciranja Općine  Čitluk za 

razdoblje 2025. – 2030; 

 

Prijedlog je obrazložila Tajnica, gospođica Antonela Planinić.  

 

Pero Barbarić je napustio sjednicu. 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena..  Prijedlog je dat na glasovanje 

te je usvojen sa  22 glasom „za“ i 1 „suzdržanim“ glasom.  
 

Zaključena je jedanaesta točka dnevnog reda. 

 

Ad.12. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za prostorno uređenje, imovinsko 

– pravne poslove i katastar zemljišta; 

 

Prijedloge je obrazložio Franimir Pervan, Pomoćnik Općinskog načelnika za geodetske i imovinsko – 
pravne poslove.  

 

a) Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu Općine Čitluk, 

na lokalitetu K.O. Međugorje, a označena je kao:  k.č. 1/35 površine 10 540 m2, k.č. 1/36 

površine 11 206 m2;  

 

Otvorena je rasprava. 
 

Frenk Ostojić postavlja upit glede zainteresiranih stranaka za kupnju nekretnina na lokalitetu K.O. 

Međugorje odnosno je li poznato o kome se radi te je li sa Vijećem Mjesne zajednice dogovoreno 
reinvestiranje sredstava s obzirom da se radi o iznosu od skoro 500.000,00 KM. Franimir Pervan navodi 

da u većini slučajeva nakon iskazivanja interesa od strane stranaka slijedi prodaja, a glede reinvestiranja 

sredstava isto je u nadležnosti Brotinga. Vijećnik Ostojić ponovno pita je li se sa predstavnicima mjesne 
zajednice razgovaralo o istome, na što Franimir Pervan odgovara da isto nije u nadležnosti njegove 

službe. 

 

Pero Radišić se osvrće na formiranje cijene sudskog vještaka s obzirom da je na prethodnim sjednicama 
cijena m2 na drugim lokacijama bila znatno veća, npr. Međugorje,  te pita je li sad manja budući da se 

radi o većim površinama uz opasku da je po predloženim zemljište u Krehin Gracu atraktivnije od 

zemljišta u Međugorju. Franimir Pervan navodi da procjenu vrši sudski vještak nakon čega dostavlja 
elaborat o procjeni, te da cijena vjerojatno zavisi od infrastrukture itd. 

 

Frenk Ostojić pita zna li se tko su zainteresirane strane te koja je namjena zemljišta, na što Franimir 

Pervan odgovara da se radi o Nikici Vasilju vlasniku Hercegovačkog sela, a namjena je predviđena 
zonom T1, u skladu sa planom za predmetnu lokaciju. 
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Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

 

b) Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu Općine Čitluk 

neposrednom pogodbom Ivanu (Ivana) Luburić, Marka (Ivana) Luburić i Sofiji ( Ivana) 

Luburić iz Malog Ograđenika radi oblikovanja (proširenja) građevne parcele, a označena 

je kao: k.č. 111/6 (novi premjer), što odgovara k.č. 6/58 K.O. Mali Ograđenik (stari 

premjer) površine 180 m2 

 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na glasovanje 
te je usvojen jednoglasno. 

 

c) Prijedlog rješenja kojim se utvrđuje se pravo vlasništva u korist Tvrtka (Joze) Bevande iz 

Blizanaca 

 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na 
glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

 

Pero Barbarić je napustio sjednicu. 

Zaključena je dvanaesta točka dnevnog reda. 

 

Ad.13. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za gospodarstvo; 

 
Prijedloge  je obrazložila pomoćnica načelnika Općine Čitluk, gospođa  Jasna Karačić.  

 

a) Prijedlog odluke o pristupanju dodjeli koncesije na osnovu samoinicijativne ponude na 

poljoprivrednom zemljištu u državnom vlasništvu Općine Čitluk označenom kao k.č. 

46/10 i k.č.46/11 K.O. Blatnica (novi premjer) što odgovara k.č. 14/120 i k.č. 14/121 (stari 

premjer) upisanim u Izvod posjedovnog lista broj 102 K.O. Blatnica, a sve na temelju 

zahtjeva KiP d.o.o. Osoje b.b. Posušje za sadnju vinove loze na površini od 20 000 m2  

 

Otvorena je rasprava. 

 
Mario Milićević pita s obzirom da je za KIP d.o.o. Posušje prethodnih godina dodijeljena koncesija za 

sadnju vinove loze na zemljištu od 5 ha, je li se radi o proširenju postojećeg, na što Jasna Karačić 

odgovara da je spomenutom 2023. godine odobreno 5ha za sadnju vinove loze, te da su mu od 

Ministarstva poljoprivrede odobrena dodatna 3ha s obzirom da je Jozo Sušac odustao od koncesije za 
smilje na predmetnom zemljištu. Iz navedenoga proizlazi da je za KIP d.o.o. Posušje odobreno ukupno 

10 ha za sadnju vinove loze. 

 
Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

 

b) Prijedlog odluke o dodjeli koncesije za korištenje poljoprivrednog zemljišta u državnom 

vlasništvu na području općine Čitluk dodjeljuje koncesiju KiP d.o.o. Osoje b.b. Posušje 

za korištenje poljoprivrednog zemljišta u državnom vlasništvu označenog kao k.č. 46/10 

i k.č. 46/11 površine 20 000 m2 što  odgovara k.č.14/120 i k.č. 14/121 

 
Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na 

glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

 

c) Prijedlog odluke o dodjeli koncesije za korištenje poljoprivrednog zemljišta u državnom 

vlasništvu na području općine Čitluku u korist Damira Pehara iz Čitluka označenog kao 

k.č. 1428/13 (novi premjer) 9 700 m2 što odgovara k.č. 68/528 (stari premjer) nastale od 

k.č. 1428/1 u K.O. Čitluk 
 

Otvorena je rasprava. 
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Drago Vasilj se zanima za duljinu trajanja koncesije odnosno dodjelu istih na 30 godina. Pita je li 

zakonom propisano ograničenje od 30 godina ili je ograničenje utvrđenje općinskom odlukom i slično, 
a uzimajući u obzir činjenicu da je vinova loza protekom 30 godina u najboljem rodu. Jasna Karačić 

odgovara da je zakonom propisan maksimalni rok u trajanju od 30 godina, ali da postoji mogućnost 

produženja istekom istoga. 

 

Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

 

d) Odluka o pristupanju dodjeli koncesijena osnovu samoincijativne ponude na 

poljoprivrednom zemljištu u državnom vlasništvu u korist Damira Pehara iz Čitluka 

označenog kao k.č. 1428/13 (novi premjer) 9 700 m2 što odgovara k.č. 68/528 (stari 

premjer) nastale od k.č. 1428/1 u K.O. Čitluk 

 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na  

glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Pero Barbarić je napustio sjednicu. 

 

Zaključena je trinaesta točka dnevnog reda 

 

Ad. 14. Razno; 

  
Antonela Planinić informira vijećnika da je u sklopu radnih materijala dostavljeno Izvješće o realizaciji 

strategije razvoja Općine Čitluk za 2024. godinu. Ističe da je u skladu propisanom procedura održana 

sjednica Odbora za nadzor nad realizacijom Strategije razvitka Općine Čitluk na kojoj je izvješće 

razmatrano, te je o istom zauzet pozitivan stav, slijedom čega je dostavljen na znanje vijećnicima.  
 

Doris Vlašić predlaže, s obzirom na korizmeno vrijeme, da se vijećnici zajednički uspinju na Podbrdo, 

nakon čega bi uslijedila posjeta Udruzi Marijine ruke koja skrbi za preko 670 obitelji na području cijele 
Bosne i Hercegovine uz doniranje određenih novčanih sredstava. Smatra da bi bilo iznimno lijepa gesta 

podržati rad te Udruge te biti primjer pozitivne prakse i promidžbe pozitivnih priča stavljajući se na 

raspolaganje za realizaciju inicijative. Dragan Kozina podržava  spomenuti prijedlog uz opasku da je i 
sam predlagao u prethodnim sazivima Općinskog vijeća 

 

Zaključena je 14. točka dnevnog reda. 

Zaključena je 6. redovita sjednica. 
 

 

Sjednica je završena u 13:14 sati. 
Sjednica je tonski snimana. 

 

      Tajnik Vijeća:                                                                                                   Predsjednik Vijeća: 

 _____________________                                                                                   __________________ 

Antonela Planinić, mag. iur.                                                                                 Ivica Jerkić, dipl. nov. 


